

RESOLUTION No. 21

**Endorsement of Official Control Programmes
for dog-mediated rabies of Members**

CONSIDERING THAT

1. During the 84th General Session, the OIE World Assembly of Delegates (the Assembly) adopted Resolution No. 26, which confirmed Members' commitment towards the elimination of dog-mediated rabies by 2030,
2. During the 87th General Session, the Assembly adopted Resolution No. 27 establishing the endorsement by the OIE of an official control programme for dog-mediated rabies, in accordance with the relevant provisions of the chapter on infection with rabies virus in the *Terrestrial Animal Health Code (Terrestrial Code)*,
3. Through the Adapted Procedure 2020, the Assembly adopted Resolution No. 15, which specified the procedure for Members to follow to achieve endorsement of their official control programme for dog-mediated rabies,
4. Through the Adapted Procedure 2020, the Assembly adopted Resolution No. 16, which specified the financial implications for Members applying for endorsement of their official control programme for dog-mediated rabies to meet part of the costs defrayed by the OIE in the evaluation process,
5. During the 79th General Session, the Assembly noted that an explanatory document outlining the standard operating procedures for official animal health status evaluations had been compiled by the OIE Headquarters for the benefit of Members,
6. During the 85th General Session, the Assembly noted a complete revision of the standard operating procedures providing further details on the process of official status recognition. The document has been published on the OIE website,
7. Information published by the OIE is derived from declarations made by the OIE Delegates of Members. The OIE is not responsible for publication and maintenance of the endorsement of Members' official control programme for dog-mediated rabies based on inaccurate information or non-reporting to the OIE Headquarters of significant changes in the implementation of relevant measures in the Member subsequent to the time of endorsement of the official control programme for dog-mediated rabies,

THE ASSEMBLY

RESOLVES THAT

1. The Director General publish the following List of Members with an endorsed official control programme for dog-mediated rabies, according to the provisions of Chapter 8.14. of the *Terrestrial Code*:

Namibia

Philippines

2. The Delegates of these Members shall notify the OIE Headquarters the occurrence of dog-mediated rabies, changes in the epidemiological situation and other significant events in their countries or territories in accordance with Chapter 1.1. of the *Terrestrial Code*.

(Adopted by the World Assembly of Delegates of the OIE on 27 May 2021
in view of an entry into force on 29 May 2021)

同意會員國犬型狂犬病官方控制計劃

考慮到：

1. 在第 84 屆大會期間，世界動物衛生組織世界代表大會（大會）通過了第26號決議案，該決議案確認會員國對於 [在2030年撲滅犬型狂犬病] 的承諾，
2. 在第87屆大會期間，大會通過了第27號決議案，根據陸生動物法規關於狂犬病病毒感染，由 OIE 批准狗型狂犬病官方控制計劃。
3. 通過2020年調整程序，大會通過了第15號決議案，該決議案規定了會員國應遵循的程序，以實現其狗型狂犬病官方控制計劃的認可，
4. 通過2020年調整程序，大會通過了第16號決議案，該決議案規定會員國申請批准其狗型狂犬病官方控制計劃以支付 OIE 在評估過程中所需的費用，
5. 在第 79 屆大會期間，OIE 總部為會員國制定了動物健康狀況評估的標準作業程序，
6. 在第 85 屆大會期間，大會對標準作業程序進行了全面修訂，提供有關官方認定過程的細節。該文件已在 OIE 網站上發布，
7. OIE發布的信息均來自於OIE會員國代表的聲明。會員國若實施來源不明之信息或未向 OIE 總部報告之相關措施，OIE不負責認可其後果。

大會決議

1. 執行長(The Director General)根據陸生動物法典第 8.14 章的規定，公佈以下會員國名單，這些會員國擁有業經批准的犬型狂犬病官方控制計劃：

納米比亞 菲律賓

2. 這些會員國的代表應根據陸生動物法典第 1.1 章將其國家或地區發生的犬型狂犬病、流行病形勢變化和其他重大事件通知 OIE 總部。

（世界動物衛生組織世界代表大會於 2021 年 5 月 27 日通過，2021 年 5 月 29 日開始生效實施。）